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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért mentegetik a pedofilmosdatókat, miért nem a 
gyermekvédelmi rendszert erősítik? Mikor emelik legalább a leépítés előtti létszámra a 
gyermekjogi képviselők számát?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Úton-útfélen a gyermekek védelméről beszélnek, de közben a gyermekvédelmi rendszert nemhogy
fejlesztenék, még le is építették. Az Integrált Jogvédelmi Szolgálat keretein belül 2022-ben még 23
fő látta el a gyermekjogi képviselői feladatokat, ezt Önök 2023-ban 16 főre csökkentették.

Amikor ezzel kapcsolatban tavaly megkérdeztem a tárcát (K/5053.), első mondatuk ismét az volt,
hogy  „Magyarországon  a  gyermekek  érdeke  az  első”,  majd  lényegében  azt  mondták,  hogy  az
országos lefedettség megoldott. Ezt továbbra is vitatom, hiszen kétlem, hogy harmadával zsugorodó
létszám mellett is magas színvonalon tudják ellátni a jogvédők ezt a legfőképp személyes jelenlétet
igénylő  feladatkört.  A területen  végrehajtott  drasztikus  létszámleépítés  egészen  biztosan  nem
szolgálja gyermekeink érdekét. Egy vármegyére 0,8 gyermekjogi képviselő jut, és a fővárost még
nem  is  említettem.  Ez  a  lecsökkentett  létszám  jelentősen  megnövekedett  terhelést,  és  sokkal
kevesebb,  az  intézményekben,  a  gyermekek  között  eltöltött  időt  jelent.  Márpedig  a  jogvédő
személyes jelenléte gyakran a kulcsa a gyermektől érkező jelzésnek.

Fontos  hangsúlyozni,  hogy  a  gyermekjogi  képviselő  feladata  igen  sokrétű.  Ellátja  a
gyermekvédelmi gondoskodásban részesülő gyermek jogainak védelmét, segíti a gyermeket jogai
megismerésében és érvényesítésében, valamint kötelességei megismerésében és teljesítésében. A
gyermekjogi  képviselő  kiemelt  figyelmet  fordít  a  különleges  vagy  speciális  ellátást  igénylő
gyermek  védelmére.  Figyelemmel  kíséri  az  óvoda,  az  iskola,  a  kollégium  és  a  pedagógiai
szakszolgálat  intézményeiben  folyó  gyermekvédelemmel  kapcsolatos  tevékenységet,  segíti  a
gyermeki jogok érvényesülését. Indokolt esetben megkeresi az említett intézmények fenntartóját,



illetve  szükség  szerint  a  gyermek  érdekében  a  gyámhatóságnál  eljárást  kezdeményez.  Segít  a
gyermeknek panasza megfogalmazásában, kezdeményezheti annak kivizsgálását, segíti a gyermeket
az  állapotának  megfelelő  ellátáshoz  való  hozzájutásban.  A  gyermekjóléti  szolgálat
esetmegbeszélésén, illetve a területi gyermekvédelmi szakszolgálat elhelyezési értekezletén az ezzel
kapcsolatos megjegyzések, kérdések megfogalmazásában stb.

Ha  a  kormány  valóban  nemzeti  érdekként  kezelné  gyermekeink  védelmét,  akkor  fejlesztené  a
gyermekvédelem  rendszerét,  az  elérhető  szolgáltatásokat,  biztosítaná  a  megfelelő  tájékoztatást,
segítené a gyermekeket jogaik gyakorlásában és elsősorban megvédené őket.

Őket védené, nem azokat, akik bűnt követnek el.

Ezzel  szemben  a  kormány  még  a  saját  maga  által  hozott  törvényeket  is  megkerüli  elnöki
kegyelemmel, ha érdekei úgy diktálják.

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól:

- Miért mentegetik a pedofilmosdatókat, miért nem a gyermekvédelmi rendszert erősítik?

- Mikor emelik legalább a leépítés előtti létszámra a gyermekjogi képviselők számát?

Várom válaszát!
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